
 
 

Warszawa, dnia 21 czerwca 2023 r. 
 
 

Minister Klimatu i Środowiska 

Pani Anna Moskwa 

 

Interpelacja w sprawie rabunkowego gospodarowania zasobami leśnymi w regionie kujawsko-

pomorskim 

 

Szanowna Pani Minister! 

 

W maju br. zadałam Pani Minister pytania dotyczące gospodarowania zasobami leśnymi w regionie 

kujawsko-pomorskim: 

1. Ile hektarów lasu zostało wyciętych kolejno w Nadleśnictwach: Brodnica, Bydgoszcz, 

Cierpiszewo, Czersk, Dąbrowa, Dobrzejewice, Gniewkowo, Golub-Dobrzyń, Gołąbki, Jamy, 

Lutówko, Miradz, Osie, Przymuszewo, Różanna, Runowo, Rytel, Skrwilno, Solec Kujawski, 

Szubin, Toruń, Trzebciny, Tuchola, Włocławek, Woziwoda, Zamrzenica, Żołędowo - od początku 

2019 roku?  Proszę o dane osobno dla każdego nadleśnictwa za każdy miesiąc. 

2. Kto odpowiada za utrzymanie dróg i ścieżek leśnych służącym rowerzystom, spacerowiczom  

i turystom na terenie kujawsko-pomorskich lasów?  

3. Jakie dochody osiągnęły Nadleśnictwa: Brodnica, Bydgoszcz, Cierpiszewo, Czersk, Dąbrowa, 

Dobrzejewice, Gniewkowo, Golub-Dobrzyń, Gołąbki, Jamy, Lutówko, Miradz, Osie, 

Przymuszewo, Różanna, Runowo, Rytel, Skrwilno, Solec Kujawski, Szubin, Toruń, Trzebciny, 

Tuchola, Włocławek, Woziwoda, Zamrzenica, Żołędowo - w związku z wycinką i sprzedażą 

pozyskanego drewna od początku 2019 roku?  Proszęo dane osobno dla każdego nadleśnictwa za 

każdy miesiąc. 

4. Czy są planowane obecnie kolejne wycinki w Nadleśnictwach: Brodnica, Bydgoszcz, Cierpiszewo, 

Czersk, Dąbrowa, Dobrzejewice, Gniewkowo, Golub-Dobrzyń, Gołąbki, Jamy, Lutówko, Miradz, 

Osie, Przymuszewo, Różanna, Runowo, Rytel, Skrwilno, Solec Kujawski, Szubin, Toruń, 

Trzebciny, Tuchola, Włocławek, Woziwoda, Zamrzenica, Żołędowo - jeżeli tak, kiedy wycinki te 

będą realizowane i w jakiej wielkości? 

5. Jakie działania zmierzające do naprawy utraconych zasobów na terenie kujawsko-pomorskich 

lasów podejmie Minister Klimatu i Środowiska? 

Niestety mimo bardzo jasnego sformułowania treści pytań – z odpowiedzi udzielonej mi przez resort 

wynika, że nieznane jest Pani Minister sformułowanie „wycinka lasów”. Na tej podstawie resort odmówił 

mi przekazania wyżej wspomnianych danych, choć jest to o tyle zaskakujące, że jeszcze jakiś czas temu 

resort odpowiedział na podobne pytania Posła na Sejm RP Arkadiusza Marchewki przekazując mu dane  

w odpowiedzi na pytania dotyczące skali "wycinki lasu" w Puszczy Wkrzańskiej, Bukowej i Goleniowskiej 

(w odpowiedzi na interpelację posłów Arkadiusza Marchewki i Sławomira Nitrasa nr K9INT5200). Brak 

odpowiedzi i odmowa udostępnienia danych są zadziwiające, zwłaszcza w sytuacji powoływania się przez 

resort (w tym samym piśmie) na bliżej nie określone dane z których “wynika, jak odpowiedzialna jest 

polityka Państwa w zakresie gospodarowania lasami”. Skoro jednak przedstawiciele Lasów 

Państowowych twierdzą, że Puszcza Karpacka nie istnieje – równie dobrze podległy Pani resort może nie 

widzieć i zaprzeczać licznym wycinkom i wywożeniu drzewa za granicę.  

 

 

 



 

 

 

Dodam, że sformułowanie „wycinka lasów” jest powszechnie stosowane przez Lasy Państwowe na stronie 

internetowej www.lasy.gov.pl i znajduje odzwierciedlenie w funkcjonującym w Polsce modelu leśnictwa 

Lasów Państwowych. Zgodzę się jednak z Panią Minister, że „wycinka lasów” nie ma nic wspólnego  

z trwale zrównoważoną gospodarką leśną.  

W czasie gdy czekam na odpowiedź na moje pytania - do mojego biura poselskiego zgłaszają się kolejni 

mieszkańcy regionu kujawsko-pomorskiego zaniepokojeni intensywną wycinką drzewostanu w kujawsko-

pomorskich lasach. Na oczach wielu z nich utracone zostają w wielu miejscach cenne zasoby przyrodnicze.  

Mając na uwadze powyższe ponownie wnoszę o odpowiedź na następujące pytania: 

1. Ile hektarów lasu zostało objętych ścinaniem drzew kolejno w Nadleśnictwach: Brodnica, 

Bydgoszcz, Cierpiszewo, Czersk, Dąbrowa, Dobrzejewice, Gniewkowo, Golub-Dobrzyń, Gołąbki, 

Jamy, Lutówko, Miradz, Osie, Przymuszewo, Różanna, Runowo, Rytel, Skrwilno, Solec 

Kujawski, Szubin, Toruń, Trzebciny, Tuchola, Włocławek, Woziwoda, Zamrzenica, Żołędowo - 

od początku 2019 roku?  Proszę o dane osobno dla każdego nadleśnictwa za każdy miesiąc. 

2. Jakie dochody osiągnęły Nadleśnictwa: Brodnica, Bydgoszcz, Cierpiszewo, Czersk, Dąbrowa, 

Dobrzejewice, Gniewkowo, Golub-Dobrzyń, Gołąbki, Jamy, Lutówko, Miradz, Osie, 

Przymuszewo, Różanna, Runowo, Rytel, Skrwilno, Solec Kujawski, Szubin, Toruń, Trzebciny, 

Tuchola, Włocławek, Woziwoda, Zamrzenica, Żołędowo - w związku ze ścinaniem drzew i 

sprzedażą pozyskanego drewna od początku 2019 roku?  Proszę o dane osobno dla każdego 

nadleśnictwa za każdy miesiąc. 

3. Czy są planowane obecnie działania polegające na ścinaniu drzew w Nadleśnictwach: Brodnica, 

Bydgoszcz, Cierpiszewo, Czersk, Dąbrowa, Dobrzejewice, Gniewkowo, Golub-Dobrzyń, Gołąbki, 

Jamy, Lutówko, Miradz, Osie, Przymuszewo, Różanna, Runowo, Rytel, Skrwilno, Solec 

Kujawski, Szubin, Toruń, Trzebciny, Tuchola, Włocławek, Woziwoda, Zamrzenica, Żołędowo - 

jeżeli tak, kiedy ścinania drzew będą realizowane i na jakim obszarze? 

4. Jakie działania zmierzające do naprawy utraconych zasobów na terenie kujawsko-pomorskich 

lasów podejmie Minister Klimatu i Środowiska? 

W celu ułatwienia Pani Minister odpowiedzi i przygotowania danych - w powyższych pytaniach zamiast 

sformułowania „wycinka lasów” używam wskazanego przez resort w kierowanej do mnie odpowiedzi 

sformułowania „ścinanie drzew”. 

Z wyrazami szacunku,  
Poseł na Sejm RP  

 
 
 
 

 

Magdalena Łośko 

 

 

 
    

http://www.lasy.gov.pl/

